
Voorzitter: Verbeet

Tegenwoordig zijn 141 leden, te weten:

Aasted Madsen-van Stiphout, Agema, Anker, Aptroot,
Arib, Atsma, Van Baalen, Bashir, Van Beek, Besselink,
Bilder, Biskop, Blanksma-van den Heuvel, Blok, Blom,
Van Bochove, Boekestijn, Boelhouwer, Bosma, Bouw-
meester, Brinkman, Ten Broeke, Van der Burg, Van de
Camp, Çörüz, Cramer, Van Dam, Depla, Dezentjé
Hamming-Bluemink, Dibi, Tony van Dijck, Jan Jacob van
Dijk, Jasper van Dijk, Van Dijken, Dijsselbloem, Eijsink,
Elias, Ferrier, Fritsma, Van Geel, Van Gent, Gerkens, Van
Gerven, Gesthuizen, Gill’ard, Graus, Griffith, Van
Haersma Buma, Halsema, Van der Ham, Hamer,
Haverkamp, Heemelaar, Heerts, Heijnen, Van Heugten,
Van Hijum, Ten Hoopen, Irrgang, Jacobi, Jager, Jansen,
Joldersma, Jonker, Kant, Karabulut, Knops, Koopmans,
Koppejan, Koşer Kaya, Kraneveldt-van der Veen, De
Krom, Kuiken, Langkamp, Leerdam, Van Leeuwen,
Leijten, Lempens, Linhard, Madlener, Marijnissen,
Mastwijk, Van Miltenburg, Neppérus, De Nerée tot
Babberich, Nicolaï, Omtzigt, Ormel, Ortega-Martijn,
Ouwehand, Pechtold, Peters, Pieper, Polderman, Poppe,
Van Raak, Remkes, Roefs, Roemer, De Roon, De Rouwe,
Rutte, Samsom, Sap, Schinkelshoek, Schippers,
Schreijer-Pierik, Slob, Smeets, Smilde, Smits, Snijder-
Hazelhoff, Spekman, Spies, Van der Staaij, Sterk, Tang,
Teeven, Timmer, Van Toorenburg, Uitslag, Ulenbelt, Van
der Veen, Van Velzen, Verbeet, Verdonk, Vermeij, Vietsch,
Van der Vlies, Voordewind, Vos, Jan de Vries, Van
Vroonhoven-Kok, Waalkens, Weekers, Wiegman-van
Meppelen Scheppink, Wilders, Willemse-van der Ploeg,
De Wit, Wolbert en Zijlstra,

en de heer Balkenende, minister-president, minister van
Algemene Zaken, de heer Plasterk, minister van
Onderwijs, Cultuur en Wetenschap, mevrouw Cramer,
minister van Volkshuisvesting, Ruimtelijke Ordening en
Milieubeheer, en mevrouw Van Bijsterveldt-Vliegenthart,
staatssecretaris van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap.

Aan de orde is het mondelinge vragenuur, overeen-
komstig artikel 136 van het Reglement van Orde.

Vragen van het lid Kant aan de minister-president,
minister van Algemene Zaken, over de verkoop van
Essent.

De voorzitter: Ik heet de minister-president van harte
welkom.
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Mevrouw Kant (SP): Voorzitter. De Nederlandse
energiebedrijven dreigen te worden verkwanseld. Als zij
worden verkocht, hebben wij er straks niets meer over te
zeggen. Hebben wij dan niets geleerd van de krediet-
crisis? Hebben wij dan niets geleerd van het op de markt
gooien van publieke voorzieningen, bijvoorbeeld de
bussen en de thuiszorg? Hebben wij dan niets geleerd
van hoe onze kranten van de PCM, onze Hoogovens en
onze ABN AMRO Bank in de buitenlandse uitverkoop
gingen? Kijken wij nu toe hoe Essent en Nuon de
volgende prooi zijn?

Een nutsvoorziening verpats je niet aan de hoogste
bieder. Zelfs grote pleitbezorgers van meer markt en
minder overheid, zoals Hans Wiegel, Jan Terlouw en
Bernard Wientjes van de werkgevers, hebben zich
uitgesproken tegen verkoop. Ondanks een dringende
oproep van de Tweede Kamer en de regering vorige
week besloot Brabant afgelopen vrijdag om Essent wel te
verkopen. Provincies en gemeenten gaan allemaal hun
eigen weg en maken hun eigen afwegingen, gebaseerd
op hun eigenbelang, maar het gaat hier om algemeen en
nationaal belang.

De minister-president was tot nu toe onzichtbaar in
deze kwestie; een passieve toeschouwer. Maar hij moet
toch echt zijn verantwoordelijkheid nemen. Minister-
president, neem de regie. Als geen ander bent u
verantwoordelijk voor het bewaken van het algemeen en
nationaal strategisch belang. Roep alle publieke
aandeelhouders bij elkaar voor een nationaal beraad, om
in overleg met hen de verkoop van onze publieke
energiebedrijven te stoppen.
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Minister Balkenende: Voorzitter. Ik zeg mevrouw Kant
dank voor haar vragen. Dit is een onderwerp dat velen
bezighoudt. In die zin begrijp ik ook de vragen die zij
naar voren brengt. Bij de discussie rondom de verkoop
van energiebedrijven, is het wel goed om acht te slaan
op het systeem waarvoor wij hebben gekozen. Dat
systeem is dat er kan worden gesplitst. De netten blijven
in overheidshanden, dat hangt samen met de leverings-
zekerheid, maar de productie- en leverantiebedrijven
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